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PROTOKÓŁ Nr XXIX/2017 kadencji 2014 - 2018 
Z SESJI RADY POWIATU W ŚRODZIE ŚLĄSKIEJ 

odbytej w dniu 26  stycznia   2017 roku, o godz. 14.
00

 
w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Środzie Śląskiej 

przy ul. Wrocławskiej 2. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu  
Przewodniczący otworzył sesję i po powitaniu radnych oraz zaproszonych gości oświadczył, iż 
zgodnie z listą obecności aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec 
ustawowego składu Rady wynoszącego 17 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych uchwał. Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki nr 1 i nr 2 do 
niniejszego protokołu. 

 
Przewodniczący Rady 
Szanowni Państwo zanim przejdziemy do porządku obrad, chciałbym wspomnieć o pewnym 
wydarzeniu, które miało miejsce 154 lata temu - 22 stycznia 1863 rozpoczęło się Powstanie 
Styczniowe, największy zryw narodowo-wyzwoleńczy przeciwko rosyjskiemu zaborcy. 
Szanowni Państwo było to najdłużej trwające powstanie i był to bilans tragiczny dla nas 
Polaków, osób straconych przez Rosjan nawet do 30 tys., a ok. 40 tys. zostało zesłanych na 
Syberię. W związku z tym bardzo proszę o powstanie, żebyśmy chwilą ciszy uczcili tamte 
wydarzenia oraz poległych w powstaniu styczniowym. Dziękuję.   
 
Za przyjęciem porządku obrad, Rada Powiatu głosowała:  
 

ZA – 15  P – 0  W – 0 

 
Porządek został przyjęty i przedstawia się następująco: 
 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie porządku obrad. 
3. Przyjęcie protokołu Nr XXVIII/2016 z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
4. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  
5. Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między sesjami. 
6. Analiza poniesionych w 2016 roku wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w odniesieniu do 

wysokości średnich wynagrodzeń oraz średniorocznej struktury zatrudnienia – nauczycieli na 
poszczególnych stopniach awansu zawodowego. 

7. Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Środzie Śląskiej za rok 
2016. 

8. „15 min. dla wyborców”. 
9. Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

- ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych, działających na terenie 
Powiatu Średzkiego, 
- zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej zbadania sposobu  
realizacji zadania p.n „Przebudowa publicznej drogi powiatowej nr 2058D relacji   Mrozów 
- Wojnowice – Wilkostów” 
- zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2017, 
- wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 

10. Interpelacje i zapytania radnych. 
11. Wnioski i oświadczenia radnych. 
12. Sprawy różne. 
13. Zamknięcie sesji.                                                                                             
 
Ad. 3/Przyjęcie protokołu Nr XXVIII/2016  z sesji Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie przyjęcie protokołu Nr XXVIII/2016 z sesji Rady 

Powiatu odbytej na posiedzeniu w dniu 30 grudnia 2016 roku 

Rada Powiatu za przyjęciem protokołu Nr XXVIII/2016 głosowała:   
 

ZA - 15  P - 0  W – 0  

 
Ad. 4/ Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu (załącznik nr 3 do 
protokołu)  
 
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Do sali wszedł radny Marek Szachniewicz. 
Obecnych – 16 radnych. 
 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty z działalności Zarządu Powiatu w okresie między 
sesjami (załącznik nr 4 do protokołu)     
   
Starosta 
Przedstawił sprawozdanie.    
 
Radna Rachwalska 
Ja mam pytanie, co to znaczy alternatywnej kultury, jak to rozumieć to pojęcie, ten plan?  
 
Starosta 
Przypomnę, ponad półtora roku temu Zarząd ogłosił konkurs otwarty na koncepcję 
zagospodarowania starej hali sportowej przy Powiatowym Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1. Ten konkurs, mini konkurs został rozstrzygnięty, wybraliśmy z 
ośmiu ofert, z ośmiu propozycji różnego rodzaju instytucji, osób prywatnych, które zgłaszały 
różne pomysły dotyczące tego obiektu. I wybraliśmy najbardziej dla Zarządu wydającą się w 
tym momencie koncepcję zagospodarowania tego obiektu z nazwą która jak gdyby została 
jako Powiatowe Centrum Kultury Alternatywnej i tą koncepcję przedstawił NSZZ Solidarność 
i tak Zarząd to zaakceptował. Kolejnym krokiem, który został dokonany już wczoraj, a 
wcześniej  złożyłem wniosek do Rady Miasta i Gminy Środa Śląska o wpisanie obiektu do 
Programu Rewitalizacji miasta Środa Śląska na lata 2017- 2022, dlaczego? Dlatego, że 
możliwość skorzystania z dofinansowania na to zadanie uwarunkowane jest tym by tego typu 
obiekty znalazły się w Programie Rewitalizacji. I wczoraj na sesji Rady Miasta radni, 
zmieniając autopoprawką treść uchwały, wpisali ten nasz pomysł, wspólny pomysł do 
Programu Rewitalizacji, co pozwoli nam w miesiącu lutym złożyć ewentualnie wniosek o 
dofinansowanie tego zadania, tego remontu, tej przebudowy. I kolejnym elementem o którym 
mówiłem program funkcjonalno – użytkowy, to nie jest projekt, bo projekt będzie kosztował 
znacznie więcej, jeżeli udałoby się uzyskać dofinansowanie na zasadzie „zaprojektuj i 
wybuduj”. Co ma się znaleźć w tym pomieszczeniu? Nie chcemy być absolutnie konkurencją 
dla Domu Kultury w Środzie Śląskiej, chcemy być uzupełnieniem tego co według nas 
brakuje, docelowo widziałbym ten obiekt przyporządkowany do Muzeum Regionalnego w 
Środzie Śląskiej, moglibyśmy korzystać, czy samo Muzeum mogłoby korzystać z możliwości 
rozszerzenia swojej oferty wystawienniczej, na przykład. Marzy nam się w przyszłości studio 
nagrań, możliwość ściągnięcia do tego obiektu organizacji pozarządowych, po prostu, żeby 
obiekt zaczął funkcjonować i żył. Jak Państwo wiecie, też decyzją ponad 2 lata temu Stacji 
Sanitarno-Epidemiologicznej został on całkowicie wyłączony z użytkowania, więc stoi i coś z 
nim trzeba w przyszłości zrobić. W zadaniu w które będziemy aplikować w tym roku, to jest w 
lutym, oczywiście środki są ograniczone, natomiast w przypadku otrzymania dofinansowania 
mówimy wtedy o możliwości nawet 80% nawet ponad, więc warto zaryzykować i zobaczyć. 
Ale żeby w ogóle w przyszłości móc ubiegać się o środki na przykład z Regionalnego 
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Programu Operacyjnego, z tego działania obiekt musiał znaleźć się w Programie 
Rewitalizacji Miasta. Dlaczego? Dlatego, że wpisuje się w obręb starego miasta, samej 
ścisłej zabudowy miasta, więc taki jest cel. Mam nadzieję, że kiedyś ziści się i dojdzie do 
skutku. 
 
Radna Rachwalska 
W obliczu tego, że będą nam się tutaj zwiększać potrzeby odnośnie budynków szkół 
średnich, jak również to że mamy kłopot z utrzymaniem Muzeum, a część z tych zadań, 
które tu Pan wymienił na przykład wystawiennictwo miałaby się tam odbywać, to przyznam 
szczerze, mam wątpliwości co do uszczegółowienia celu tych działań, ale zobaczymy.    
 
Starosta 
Tak jeszcze uzupełniając, jutro mam spotkanie z biurem architektonicznym, które przystąpiło 
do wykonania programu funkcjonalno- użytkowego, na pewno będziemy dyskutować. Część 
z Państwa wie jak wygląda ta hala sportowa, to jest budynek przedwojenny, natomiast 
częściowo został rozbudowany już  po wojnie, w latach 60-tych wykorzystując nawet 
kubaturę w środku można w przyszłości spowodować utworzenie na przykład miejsca 
dużego kongresowego, taka rola może być również spełniona. I też myślę, że na pewno  
mieszkańcy, a także nasze jednostki, w tym szkoły mogą w przyszłości z powodzeniem 
korzystać z tego obiektu. Jeżeli, powtarzam, uda nam się uzyskać dofinansowanie, wniosek 
złożymy, mam nadzieję, że dowiemy się i na pewno dowiemy w tym roku czy ten wniosek i 
nasz pomysł przejdzie. Środa Śląska również wczoraj przyjmując uchwałę o rewitalizacji 
wrzuca jak gdyby do tego zdania też kilka pomysłów, to jest budynek przy ul. Konstytucji 3-
go Maja, który ma również służyć i ma mieć rolę użyteczności publicznej też na zasadzie 
remontu budynek, przy ul. Mleczarskiej mają pomysł zrewitalizować go, dokonać remontu, 
jest to ten przypominam dom Napoleona, pod taką nazwą nawet będą składać wniosek, 
będą składać wniosek dotyczący dolnego rynku rewitalizacji tej części naszego miasta. 
Także konkurencja będzie duża, zobaczymy.    
    
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 6/ Analiza poniesionych w 2016 roku wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w 
odniesieniu do wysokości średnich wynagrodzeń oraz średniorocznej struktury 

zatrudnienia – nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu zawodowego. (załącznik 
nr 5 do protokołu)       
 
Radny Rutkowski 
Rzeczywiście wczoraj na Komisji Budżetowej i Oświaty temat w obecności Pań dyrektorek, 
księgowych, temat został omówiony myślę, że dogłębnie. Co mnie szczególnie niepokoi to 
ilość godzin nadliczbowych, które w naszych szkołach są mimo tego, że mamy mniej 
uczniów niestety to ilość godzin nadliczbowych jest duża. W Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych Nr 1 – 5531, Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych Nr 2 – 6587 i pozostałe 
też są wysokie. Panie dyrektorki wyjaśniły z czego to wynika i to wyjaśnienie było logiczne, 
ale jest to temat nad którym należy pracować. Natomiast ja chciałem mówić o temacie w 
którym w zasadzie wczoraj zostałem uświadomiony, bo ustawa o reorganizacji szkolnictwa 
naszego i podstawowego została podjęta i do końca marca musimy podjąć decyzję, jaka 
będzie nowa struktura naszych szkół. Podejmiemy to w formie uchwały, Pani kierownik 
przygotowuje materiały. Natomiast ja proszę w tej chwili, ażeby w tej informacji w miesiącu 
lutym i miesiącu marcu zawrzeć też informację, przeprowadzić symulację jak będą wyglądać 
zajęcia w odniesieniu do ilości klas, które posiadamy. Ja wyraziłem swój pogląd, że na dzień 
dzisiejszy powinniśmy rozpatrzyć budowę Zespołu Szkół Nr 2, Zespołu Szkolnictwa 
Zawodowego. Warunki jakie w tej chwili mamy w Zespole Szkół Nr 2 w większości znamy, 
jak one wyglądają i nie są to warunki, które proponują, że tam można właściwie uczyć nasza 
młodzież. Mamy jedną z większych stref ekonomicznych gdzie mamy no w tej chwili jedną z 
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większych gdzie znajdują się zakłady pracy i następne zakłady będą tam budowały. Dlatego 
też apeluję do Pana kierownika nowego, ażeby zrobić symulację, mamy z tego co wiem 
teren, bo możemy rozbudować Zespół Szkół Nr 1.  
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu.       
 
Ad. 7/ Sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku w Środzie Śląskiej 
za rok 2016.(załącznik nr 6 do protokołu)       
 

Nikt  nie wyraził chęci zabrani głosu. 
 
 Ad. 8/ „15 min. dla wyborców”.       
 
Nikt  nie wyraził chęci zabrani głosu. 
 

Ad.9/ Podjęcie uchwał Rady Powiatu w sprawie: 

 
- ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych, działających na terenie 
Powiatu Średzkiego 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XXIX/131/2017 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek 
ogólnodostępnych, działających na terenie Powiatu Średzkiego 
 

- zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu w Środzie Śląskiej zbadania sposobu  
realizacji zadania p.n „Przebudowa publicznej drogi powiatowej nr 2058D relacji   Mrozów 
- Wojnowice – Wilkostów” 

 
Przewodniczący Rady  
Otworzył dyskusję. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 

Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 16; P – 0; W - 0  
podjęła uchwałę Nr XXIX/132/2017 w sprawie zlecenia Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu 
w Środzie Śląskiej zbadania sposobu  realizacji zadania p.n „Przebudowa publicznej drogi 
powiatowej nr 2058D relacji   Mrozów - Wojnowice – Wilkostów” 

 
    - zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na rok 2016  
 

Skarbnik 
Przedstawiła projekt uchwały. 
 
Nikt z radnych nie wyraził chęci zabrania głosu. 

Przewodniczący Rady zamknął dyskusję i poddał uchwałę pod głosowanie. 
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Rada Powiatu w obecności 16 radnych, stosunkiem głosów: ZA – 12; P – 0; W - 4  podjęła 
uchwałę Nr XXIX/133/2017 w sprawie zmian w uchwale budżetowej Powiatu Średzkiego na 
rok 2016 

 

             - wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Przewodniczący Rady 
W celu podjęcia tej uchwały należy powołać komisję skrutacyjną, proszę radnych o zgłaszanie 
osób do komisji skrutacyjnej. 
 
Starosta 
Zgłosił radnego Józefa Chabraszewskiego. 
 
Radny Chabraszewski wyraził zgodę. 
 
Przewodniczący Rady 
Moja propozycja jest taka, żeby w komisji skrutacyjnej było 3 członków. Poproszę o kolejnych 
kandydatów. 
 
Starosta 
Zgłosił radnego Andrzeja Znamirowskiego 
 
Radny Znamirowski wyraził zgodę. 
 
Radny Buba 
Zgłosił radnego Czesława Osieckiego. 
 
Radny Osiecki wyraził zgodę. 
  

Przewodniczący Rady 
Kto jest za tym, ażeby w skład komisji skrutacyjnej wchodzili: radny Chabraszewski, radny 
Osiecki, radny Znamirowski?   
 

ZA – 13  P – 0  W – 3 

Przewodniczący Rady 
Ogłaszam 5 minut przerwy w celu ukonstytuowania się składu komisji. 
 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady. 

Radny Chabraszewski – Przewodniczący komisji – Komisja skrutacyjna ukonstytuowała 
się w następujący sposób: Przewodniczący komisji – Józef Chabraszewski, członek komisji– 
Czesław Osiecki, członek komisji – Andrzej Znamirowski. 
 
Przewodniczący Rady 
Przechodzimy do zgłaszania kandydatur na wybór Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu. 
Szanowni Państwo korzystając z tego, że także jestem radnym, chciałbym zgłosić kandydaturę 
Pana Daniela Uszyńskiego. Dodam, że Pan Daniel Uszyński jest radnym w okręgu nr 3 w 
Miękini, a w prezydium zasiada moja skromna osoba, która reprezentuje Gminę Środa Śląska, a 
okręg nr 2 Pani Halina Mikła. Czy Pan Daniel Uszyński wyraża zgodę? 
 
Radny Uszyński 
Tak wyrażam zgodę i proszę szanowną Radę o pozytywne głosy. 
 
Przewodniczący Rady 
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Czy są jeszcze inne propozycję? Nie widzę, w związku z czym ogłaszam 10 minut przerwy w celu 
przygotowania przez komisję skrutacyjną kart do głosowania.   
    
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej 
Komisja skrutacyjna dokonała opieczętowania i podpisania 16 identycznych kart z tytułem 
„karta do głosowania dla Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej”, na 
karcie do głosowania są trzy rubryki: za, przeciw i wstrzymuję się. Zakreślamy znak X w 
kratce, znak X poza kratką lub skreślenie więcej niż jednego znaku oznacza to, że głos jest 
nieważny. Przystąpimy do głosowania według listy obecności w kolejności alfabetycznej. 
 
Członek komisji skrutacyjnej Andrzej Znamirowski –odczytywał nazwiska radnych. 
 
Po rozdaniu kart do głosowania przez komisję skrutacyjną i spełnieniu przez radnych AKTU 
GŁOSOWANIA Przewodniczący Rady - Daniel Padewski  ogłosił  kilkuminutową przerwę 
w czasie której komisja skrutacyjna dokona przeliczenia głosów. 
 
Po przerwie Przewodniczący komisji skrutacyjnej – radny Chabraszewski odczytał 
protokół z głosowania tajnego, przeprowadzonego dla wyboru Wiceprzewodniczącego Rady 
Powiatu w Środzie Śląskiej (załącznik nr 7 do protokołu) 
 
Radny Chabraszewski 
W związku z powyższym Rada Powiatu w Środzie Śląskiej podjęła uchwałę w sprawie 
Wyboru Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu w Środzie Śląskiej – uchwała nr 
XXIX/134/2017 przy następującym stosunku głosów: 
 

ZA – 8   P – 4   W – 1,   3 głosy nieważne 
 

Wiceprzewodnicząca Rady Halina Mikła odczytała uchwałę. 
 
Radny Uszyński 
Chciałem serdecznie podziękować za zaufanie, myślę że swoje obowiązki będę wykonywał z 
godnością, jeszcze raz dziękuję bardzo. 
 
Ad. 10/ Interpelacje i zapytania radnych. 

Radna Rachwalska 
Chciałam zapytać  odnośnie podjętej przez nas uchwały w czerwcu mającej na celu 
uregulowanie w jakiś sposób komunikacji między miejscowościami w naszym powiecie. Cały 
ten projekt kosztował grube pieniądze, teraz okazuje się, że poszczególni przewoźnicy 
zawieszają kolejne kursy autobusów i busów swoich. Chciałabym dowiedzieć się jak 
Państwo się do tego odnosicie, jako Pan Starosta i Zarząd. I następny punkt to ja się 
zgłoszę. Także chciałam o to zapytać, czy Państwo kontrolujecie w jakiś sposób te linie, 
które są w planach zawieszenia czy to są z tych planowanych, które miały być na pewno 
łączące z Powiatem i tak dalej. 
 
Starosta 
Przypomnę, że owszem wydaliśmy i ponieśliśmy koszty na wprowadzenie programu 
dotyczącego zbiorowej komunikacji na terenie Powiatu Średzkiego, byliśmy jednym z 
nielicznych Starostw, które taki dokument przyjęło, który miał obowiązywać od 1 stycznia 
2017 roku. Decyzja Rządu został przesunięty, wprowadzenie zmian w ustawie o transporcie 
zbiorowym o kolejny rok. Dlatego też program i uchwała jest jak gdyby zawieszona. Wiemy, 
mamy tę świadomość, że kilku przewoźników zaczyna rezygnować z kursów. Odbywają się 
spotkania w poszczególnych gminach, w przyszłym tygodniu będziemy chcieli rozmawiać o 
uzupełnienie z innymi przewoźnikami, chodzi o uzupełnienie tych zawieszonych kursów, 
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które miał miedzy innymi Szymon Kruk, Pan Ślusarski. Problem zaczyna być bardzo duży. 
Masowo jak gdyby rezygnują z kursów, zakładając i informując mieszkańców, że idą na 
emeryturą albo całkowicie zmieniają zajęcie. Dlatego też w tej sytuacji, a to ma miejsce od 
jakiś dwóch tygodni, rzeczywiście jest źle, będziemy reagować, będziemy chcieli 
najprawdopodobniej rozmawiać z jednym przewoźnikiem, dość dużym i próbować 
zaproponować, te likwidowane w tej chwili kursy. Państwo też doskonale wiecie, że nie 
bardzo mamy wpływ na to co się dzieje, jesteśmy jak gdyby potrzebni do skomunikowania 
tych poszczególnych miejscowości wydając zgodę, w momencie rezygnacji przez jakiegoś 
konkretnego przewoźnika nie mamy niestety na to już wpływu. Dziękuję.          
  
Nikt nie wyraził chęci zabrania głosu. 
 
Ad. 11/ Wnioski i oświadczenia radnych. 
 
Radna Rachwalska 
Ja pragnę zgłosić wniosek, który wczoraj sygnalizowałam na Komisji Budżetowej pierwszy z 
nich to jest wniosek o doprojektowanie do tworzonego projektu drogi przez Udanin, 
miejscowość Udanin przebudowy naszej drogi powiatowej, żeby przy szkole zaprojektować 
parking dla rodziców przywożących dzieci. Nie mają tam możliwości obecnie korzystania z 
parkingu na terenie szkoły, żadnego tam nie ma, jest tylko dla pracowników i jest zakaz 
wjazdu, ponieważ duża ilość dzieci takie rzeczy tutaj warunkuje. Natomiast ten parking 
zgłaszali też radni na komisji i sesji w Udaninie, więc to jest mój pierwszy wniosek. A drugi 
wniosek to jest wniosek w związku ze zmianą prawa dotyczącego wycinki drzew, bardzo 
bym prosiła, żeby uwzględnić mój wniosek o rozpoczęcie sukcesywnej wycinki topoli 
rosnących przy drogach powiatowych, które stwarzają zagrożenie cały rok: śniegiem, 
gałęziami, kwiatami, liśćmi. To są moje dwa wnioski. 
 
Radny Rutkowski 
Ja chciałbym poruszyć temat monitorowania powietrza, głównie na terenie strefy 
ekonomicznej. Wysoka Rada zwracała się już raz do Wojewódzkiego Inspektora Ochrony 
Środowiska o zainstalowanie takiej stacji na terenie Powiatu, biorąc pod uwagę, że na 
terenie naszej strefy ekonomicznej mamy głównie zakłady, które są zakładami chemicznymi. 
No ostatnio Xeos, który wzbudził wiele kontrowersji między innymi protestów mieszkańców, 
którzy są w pobliżu to znaczy miejscowości Juszczyn, Kadłub, Święte, Komorniki  i na tych 
spotkaniach między innymi Pan Burmistrz określił się, że jest zainteresowany, żeby budować 
stację monitorowania powietrza w tejże strefie. No mamy tutaj wśród radnych Pana dyrektora 
Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska w związku z tym, Panie radny Wojewódka, 
będziemy prosili Pana o wsparcie w tym temacie. Natomiast mój wniosek jest ażeby Panie 
Starosto, rozpocząć rozmowy w tym temacie. Myślę, że powinno to dotyczyć Pana 
Burmistrza, który już się określił oraz Pana Wójta Gminy Miękinia na terenie jego strefy 
ekonomicznej też będą rozbudowywane zakłady pracy. Dlatego też wnioskuje, żeby do 
tematu wrócić, jeżeli Wojewódzki Inspektorat Ochrony Środowiska nie jest zainteresowany, 
albo nie chce, nie może takiego monitoringu robić jako Starostwo, Burmistrz i Wójt wszcząć 
procedurę z własnych środków budowania takiej stacji. Jeśli chodzi o powody to myślę, że w 
tym temacie zajmuje się Sanepid  i jeżeli będą jakieś sprawy, zwracać się do Sanepidu.  
 
Radna Rachwalska 
Ja zapomniałam o jeszcze jednym wniosku, który wczoraj zapowiadałam. A mianowicie jeżeli 
będą oszczędności jakieś poprzetargowe,  a z tego co słychać było wczoraj, że będą, to ja 
zgłaszam wniosek o sporządzenie dokumentacji na przebudowę i remont drogi przez 
miejscowość Pichorowice. Dziękuję.                   
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
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Ad. 12/ Sprawy różne. 
 
Przewodniczący Rady 
Sesja lutowa planowana jest 23 lutego, a komisje dzień wcześniej. Chciałem też, jeżeli 
można, szanowna Rado zrobić uroczystą sesję 1 marca. Jak wiemy Powiat po raz trzeci 
będzie organizował święto Żołnierzy Wyklętych, ja wolę nazywać ich Niezłomnymi, szczegóły 
otrzymacie Państwo  wraz z zaproszeniami. 
 
Halina Mikła  
Wszyscy z Państwa radnych otrzymali oświadczenia majątkowe oraz pity, oświadczenia 
należy złożyć do 30 kwietnia.  
 
Radny Wojewódka 
Chciałbym podziękować, szczególnie Panu radnemu Rutkowskiemu, byłemu 
Przewodniczącemu za to, że dzisiaj Pan Przewodniczący poprosił o wstanie z okazji rocznicy 
Powstania Styczniowego, Pan powstał. Cztery lata temu kiedy o tym mówiłem, była 150 
rocznica, odmówił Pan, dzisiaj się Pan zachował myślę, że tak jak powinien się prawdziwy 
Polak zachować. Natomiast co do Pańskiego wystąpienia odnośnie badania, monitoringu 
powietrza, mam nadzieję, że zdaje sobie Pan sprawę jakie to są koszty i wskaże Pan środki, 
które ewentualnie mogłyby być na to przeznaczone. I druga rzecz, nie wiem czy Pan wie o 
tym, czy nie, że firmy, które funkcjonują mają różne pozwolenia emisyjne na emisję różnych 
gazów do powietrza czy ścieków wydawane przez Starostwo, także tutaj proszę zwrócić się 
do Pana Starosty i zapytać jakie firmy jakie zezwolenia posiadają na jakie emisje. Dziękuję. 
 
Radny Rutkowski 
No Panie radny, ja niestety nie mam wiedzy jakie to są koszty, jak to ma wyglądać. Mój 
wniosek wynika z tego, że na spotkaniach z Pana Burmistrza z mieszkańcami odnośnie firmy 
XEOS, Pan Burmistrz zadeklarował, że jest chętny partycypować w kosztach budowy tejże 
stacji. Mój wniosek jest taki, ażeby wszcząć działania. Ja na dzień dzisiejszy nie wiem jaki 
finał tego będzie, może się okazać, że nie jesteśmy w stanie tego zrobić, względnie 
występować do Wojewódzkiego Inspektora Ochrony Środowiska, żeby w niektórych 
sprawach monitorował. 
 
Radny Wojewódka 
Ja myślę, że to nie jest miejsce Panie radny na taką dyskusję. Natomiast dzisiaj ma Pan 
problem komunikacji ze Starostą, nie wie Pan, ma Pan problem, żeby się dowiedzieć jakie 
pozwolenia, która firma posiada, zapraszam Pana do siedziby WIOŚ-iu, na Paprotną trzeba 
omówić ten temat, dowie się Pan jakie są ewentualne przekroczenia, zapraszam. Natomiast 
większość zezwoleń wydawanych jest w Starostwie, tu są wydawane pozwolenia na emisję, 
więc cała świadomość kto emituje, jakie substancje, jakie odpady, wytwarza jest dostępne. 
 
Starosta 
Chyba się Panowie nie zrozumieli. Pan Przewodniczący, Pan radny Rutkowski złożył 
wniosek, który był już składany przez Starostę do firmy w której Pan radny Wojewódka 
pracuje, otrzymaliśmy odmowę. Tym bardziej, że pisaliśmy również w tym wniosku, że 
jesteśmy w stanie partycypować, by taka stacja monitorująca jakość powietrza powstała. 
Jeżeli Pan radny Wojewódka mówi, że to są duże koszty, to może Pan nam podpowie jakie, 
jakiej wysokości są te koszty, żebyśmy ewentualnie wiedzieli na czym stoimy korzystając z 
Pana wiedzy i doświadczenia, bo pracuje Pan w takiej poważnej instytucji. To po pierwsze.  
Po drugie - uzupełniając jak gdyby wypowiedź Pana Przewodniczącego, radnego 
Rutkowskiego, Pan Burmistrz Środy Śląskiej na ostatnim, na któryś ze spotkań powiedział, 
że Gmina sama sfinansuje taką stację, zobaczymy. Sam nie wiem ile może to kosztować, 
skoro Pan radny Wojewódka wie, to może ustosunkuje się i powie ile taka stacja kosztuje, 
jak to wygląda technicznie, czy ją się stawia, nie wiem, na jakimś podwyższeniu. 
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Przypominam w zeszłym roku otrzymaliśmy negatywną odpowiedź z Wojewódzkiego 
Inspektoratu Ochrony Środowiska dotyczącą  postawienia, usadowienia takiej stacji na 
terenie Powiatu Średzkiego. Informowała nas, że takie badania są oczywiście prowadzone w 
oparciu o całe województwo dolnośląskie w przypadku oddziału wrocławskiego. I tam mamy 
szukać ewentualnych liczb dotyczących konkretnych zanieczyszczeń, jeżeli takowe 
występują na terenie konkretnego powiatu. Trudno jak gdyby w tym się czasami odnaleźć, 
bo oczywiście takie opasłe tomy dotyczące tej emisji otrzymujemy. Widzę, że to jest modny 
temat, jeżeli chodzi o kwestię zanieczyszczenia powietrza. Owszem wydajemy bardzo dużo, 
Pan doskonale o tym wie, jakiego typu decyzje, wszystko jest do wglądu można sprawdzić 
na emisję, na odpady, na rekultywację, tak wydaje to Wydział Ochrony Środowiska. 
Dziękuję. 
 
Radny Wojewódka 
Proszę Państwa są dostępne strony internetowe, są do pobrania na telefonie aplikacje 
pokazujące stan powietrza online. Jest aplikacja nowa uruchomiona pokazując nawet na 72 
godziny do przodu stan powietrza, trzeba po prostu znaleźć i zainstalować, to nie jest trudne. 
Natomiast, jeśli samorządy chcą taką stację sobie postawić, oczywiście na własny koszt, w 
porozumieniu z gminą, ja nie wiem w czym jest problem. 
 
Starosta 
Ale ile to kosztuje? My nie wiemy. 
 
Radny Wojewódka 
Inspekcja realizuje państwowy program środowiska i w ramach tego są pewne stacje, liczba 
stacji jest dosyć duża i są też emitory, które są wprowadzane do programu. Wiemy gdzie, z 
jakich gmin co jest emitowane i na tej podstawie jest wyliczany stan. Kto z Państwa się tym 
interesuje zapraszam, możemy to na miejscu wytłumaczyć. Dziękuję.   
 
Nikt więcej nie wyraził chęci zabrania głosu. 
  
Ad. 13/ Zamknięcie sesji. 

Przewodniczący Rady wobec zrealizowanego porządku posiedzenia zamknął XXIX w 
kadencji 2014 – 2018 posiedzenie Rady Powiatu w Środzie Śląskiej. 
 
Protokołowała:     
(-) 
Maria Pstrowska 
 

Przewodniczący Rady 
(-) 

Daniel Padewski 
 

 


